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Dr. Kövér László
az Országgyűlés Elnöke részére

gyülés Hivatala
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Érkezett: 2012 MÁS 01. Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánunk benyújtani Dr . Réthelyi
Miklós, nemzeti erőforrás miniszter úrhoz

»Miért vették el a közgyógyellátási a rokkantnyugdíjasoktól? "

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

Egy hozzánk érkezett állampolgári levél hívta fel a figyelmet arra, hogy a Kormány intézkedései
milyen további károkat okozott a rokkantnyugdíjasok életében . Az adott esetben az a probléma,
hogy egy rokkantnyugdíjas hölgy, aki számos betegségben szenved, már nem számít az ú j
szabályozás szerint rokkantnak, mert öregségi nyugdíjasnak sorolták át, hiszen a rokkantnyugdí j
mint fogalom is megszűnt.
A megváltozott munkaképességű személyek ellátásairól és egyes törvények módosításáról szól ó
2011 . évi CXCI . törvény 31 . § szerint : „A 2011 . december 31-én rokkantsági, baleseti rokkantsági
nyugdíjban részesülő, és az öregségi nyugdíjkorhatárt 2011. december 31-éig betöltő személy

rokkantsági, baleseti rokkantsági nyugdíját 2012. január 1 jétől a nyugdíjfolyósító szerv a
rokkantsági, baleseti rokkantsági nyugdíj 2011 . december havi - a 2012. januári nyugdíjemelés
mértékével növelt - összegével megegyező összegben öregségi nyugdíjként folyósítja tovább. E

bekezdés alkalmazása során a nyugdíjfolyósító szerv hivatalból jár el, és a továbbfolyósításról nem
hoz külön döntést. "

Ez azonban azt jelenti, hogy az illet ő elesik a közgyógyellátástól, ami csak a rokkantsági ellátásban
részesülőknek jár alanyi jogon. Az átminősítés feltehetően ezreket érint, és sokak számára jelent ez
újabb megszorítást, hiszen akik eddig alanyi jogon részesültek közgyógyellátásban azok most min d
kiesnek ebbő l a körbő l . De akár csak egy eset miatt is fontos a probléma, hiszen az érintett számára
jelentős teher, ha több ezer forintos gyógyszereit az alacsony ellátásából kell kifizetnie .



Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól :

Valóban az volt a Kormány célja, hogy egészségkárosodott emberektől vegyék el

eddigi jogosan járó közgyógyellátásukat?
Kívánják-e orvosolni ezt a problémát, és ha igen, akkor milyen módon kártalanítjá k

az érintetteket?
Mekkora kört érint ez a megszorítás?
Mekkora kiadáscsökkenést várnak mindezen újabb megszorításoktól ?

Tisztelettel várom válaszát !

Az egyes miniszterek, valamint a Miniszterelnökséget vezető államtitkár feladat- és hatásköréről

szóló 212/2010. (VII. 1 .) Korm. rendelet 41. § 1) pontja alapján Ön felel a szociál- és

nyugdíjpolitikáért, ezért kérdezem Miniszter Urat .

Budapest, 2012. február 22.

Tóth Csaba
(MSZP)

országgyűlési képviselő

Mesterházy Attila
(MSZP)

országgyűlési képviselő
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